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zpravodaj zastupitelstva Obce Březno

Dámy a pánové, milé děti,
v následujících řádcích vás seznámím s nejdůležitějšími událostmi, které se v naší obci udály od počátku 
roku.

Zastupitelstvo

Ke svým jednáním se sešlo třikrát. Celá usnesení z těchto jednání si můžete přečíst na internetových 
stránkách obce. Zde uvedu body, které považuji za nejdůležitější.

18. 2. 2008 – projednáno a schváleno

• Rozpočet na rok 2009 je možno vidět na internetových stránkách

• OZV č. 1/2009 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů, kterou se snižuje místní poplatek na 360 Kč/
osoba/rok/rekreační objekt

• Zpracování PD na cyklostezku Březno – Střezov až do Stranné

• Majetkoprávní – prodeje a nákupy pozemků

22. 4. 2009 – projednáno a schváleno

• Podpis smlouvy o společném postupu při zajišťování veřejného pořádku v obci s místním odděle-
ní PČR Březno.

• Nákup skluzavky pro děti.

• ZO přijímá dar Nadace ČEZ ve výši 3 miliony korun určené na rozvoj infrastruktury obce a sou-
hlasí s podpisem darovací smlouvy.

• Sjednání pracovní činnosti s kompetentní osobou hrazenou z prostředků obce, která poskytne 
občanům rodinných domů služby a technickou pomoc k efektivnímu využití dotací z programu 
MŽP Zelená úsporám energií.

• Pořízení nové územně plánovací dokumentace, která bude v souladu se stavebním zákonem. Bude 
aktualizován územní plán obce Březno a dvě platné změny ÚPNSÚ se stanou součástí jediného 
dokumentu zpracovaného v digitální verzi s možností umístění i na internetu. Zastupitelstvo vy-
zývá starostu, aby zahájil poptávkové řízení na výběr zhotovitele územně plánovací dokumentace 
a po výběru dodavatele bylo připraveno zadání. Ukládá současně zjistit, zda na pořízení územně 
plánovací dokumentace byl vypsán dotační titul a ukládá požádat o dotaci.

• Zadání zpracování potřebné technické dokumentace na zateplení nepanelových obecních objektů, 
to je čp. 37 a čp. 27, 28, 29 Nechranice a požádat o dotaci na tyto akce z programu MŽP Zelená 
úsporám energií.

• Vypsání výběrového řízení na akci Rekonstrukce Husovy a Partyzánské ulice, dodavatelským 
způsobem.

• Majetkoprávní – prodeje a nákupy pozemků.

• Zastupitelstvo obce Březno vzalo na vědomí závěry dokumentace „Audit vlivu hornické činnosti 
v dobývacím prostoru Tušimice na životní prostředí“ v rozsahu zákona č. 100/2001 sb., ve znění 
pozdějších předpisů.
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24. 6. 2009 – projednáno a schváleno

• Provedení projektu na čistírnu odpadních vod pro domy č. p. 27 – 29 v Nechranicích.

• Podpis darovací smlouvy se společností RWE Transgas Net s.r.o. na částku 500.000 Kč s určením 
na dobudování tenisových kurtů.

• Pověření pro radu obce k přidělování půjček z Fondu rozvoje obce, zastupitelstvu bude rada dávat 
na vědomí ve zprávě o činnosti rady.

• ZO schvaluje, že pořizovatelem nové územně plánovací dokumentace obce Březno bude Magistrát 
města Chomutova, odbor Rozvoje, investic a majetku města a schvaluje starostu pana Zděnka 
Valentu jako zástupce obce – zastupitelstva pro styk s magistrátem v průběhu pořizování ÚPD.

• Poskytnutí půjčky z Fondu rozvoje obce paní Zděnce Petráskové ve výši 35.000 Kč, na opravu 
a modernizaci domu čp. 261 v Březně, za podmínek stanovených radou obce.

• Vstup obce Březno do Spolku pro obnovu venkova.

• Poskytnutí příspěveku TJ Sokol Březno ve výši 70.000 Kč na zakoupení autobusu, nad rámec 
schválené dotace.

• Zhotovení projektové dokumentace na odkanalizování kempu Vikletice, napojení do budoucího 
kanalizačního řadu.

• Zhotovení studií na čp. 242 a čp. 207, které posoudí vhodnost přestavby čp. 242 nebo přístavby 
stávající budovy MŠ na kapacitu 55 dětí.

Robert Křesťan a Druhá tráva
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Nejzajímavější a největší investiční akce a příprava na další
Dne 6. 6. proběhlo slavnostní zahájení provozu na dvou tenisových kurtech. Při výstavbě bylo proinves-
továno cca 2.700.000 Kč, z toho 1.000.000 Kč darovala společnost ČEZ a 500.000 Kč RWE Transgaz. Obec 
tedy zaplatila 1.200.000 Kč

Nové parcely – stavba je oproti harmonogramu v předstihu, a tak předpoklad pronájmu budoucím sta-
vebníkům na jaře roku 2010 je opět blíž.

Na nástavby domů na sídlišti Zahradní je již vydáno stavební povolení. Zahájení přestavby zvážíme v ZO 
a to podle množství fi nančních prostředků.

U rekonstrukce ulic Husovy a Partyzánské je vydáno stavební povolení. Zastupitelstvo schválilo vyhláše-
ní výběrového řízení na dodavatele. Je předpoklad zahájení po etapách na přelomu roku 2009/2010.

Na komunikační propojení Března a Střezova byl v soutěži vybrán dodavatel projekčních prací. Na přelo-
mu roku 2009/2010 bude dokumentace dokončena včetně vydání stavebního povolení.

Rovněž byl vybrán dodavatel projekčních prací na přestavbu části kotelny na hasičskou zbrojnici.

Byl vybrán dodavatel a již je provedena výměna oken v nájemních domech v Nechranicích.

Byl schválen nákup toboganu a skluzavky. Bohužel i když je skluzavka vyrobena podle evropských 
platných norem, je naprosto nevyhovující a probíhá reklamační řízení s dodavatelem, který přislíbil její 
úpravu.

Z větších oprav byl realizován nátěr školy a tělocvičny, oprava a nátěr požární nádrže, výměna okapů 
na č. p. 37.

O dalších akcích v dalším čísle.

Sjíždění Ohře
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Bílá stuha pro obec Březno
program obnovy venkova | Soutěž Vesnice roku 2009 – krajské kolo | Ústecký kraj

Rada přihlásila obec do této soutěže. Příprava na soutěž stála nemalé úsilí, které přineslo své ovoce.

Výsledky krajského kola soutěže „Vesnice roku 2009“ v Ústeckém kraji

Krajská komise hodnotila ve dnech 2. 6., 3. 6., 4. 6., 8. 6. a 10. 6. 2009 postupně všech 21 přihlášených 
obcí z Ústeckého kraje. Krajská komise navštívila každou přihlášenou obec, provedla rozhovor s jejími 
zástupci, prohlídku obce a následné hodnocení obce v souladu s podmínkami soutěže pro rok 2009. 
Na závěrečném jednání dne 10. 6. 2009 se komise shodla na následujícím udělení stuh, diplomů a mi-
mořádných ocenění:

Zlatá stuha – vítěz krajského kola: Hrušovany (okres Chomutov)
Obec splňuje všechna kritéria stanovená v podmínkách soutěže a krajská komise ji doporu-
čuje do celostátního kola soutěže Vesnice roku 2009.

Modrá stuha – za společenský život: obec Libotenice (okres Litoměřice)
Bílá stuha – za činnost mládeže: obec Březno (okres Chomutov)
Zelená stuha – za péči o zeleň a životní prostředí: obec Smolnice (okres Louny)
Oranžová stuha – za spolupráci obce a zemědělského subjektu: obec Ploskovice (okres Litoměřice).
Diplom za vzorné vedení obecní knihovny: obec Ploskovice (okres Litoměřice)
Diplom za vzorné vedení kroniky: obec Radonice (okres Chomutov)
Diplom za rozvíjení lidových tradic: obec Nová Ves v Horách (okres Most)
Diplom za kvalitní květinovou výzdobu v obci (Fulínova cena): obec Chodouny (okres Litoměřice)
Diplom za příkladnou péči o historickou zástavbu obce: obec Smolnice (okres Louny)
Diplom za rozvoj amatérské divadelní činnosti a tvorby: obec Vchynice (okres Litoměřice)
Diplom za přínos obce k rozvoji cestovního ruchu: obec Místo (okres Chomutov)

České buchty
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Mimořádné ocenění krajské hodnotitelské komise:
obec Straškov (okres Litoměřice) – ocenění „za vytvoření klidové zóny“
obec Ctiněves (okres Litoměřice) – ocenění „za podporu sportovní činnosti“
obec Mnetěš (okres Litoměřice) – ocenění „za upravenost obce“
obec Vražkov (okres Litoměřice) – ocenění „za rozvoj obce“
obec Vrbice (okres Litoměřice) – ocenění „za podporu nové výstavby v obci“
obec Chotiněves (okres Litoměřice) – ocenění „za budování venkovského muzea historie zemědělství“
obec Býčkovice (okres Litoměřice) – ocenění „za obnovu drobné sakrální architektury“
obec Staňkovice (okr. Litoměřice) – ocenění „za místní spolkový život a občanskou společnost v obcích“
obec Zubnice (okr. Ústí nad Labem) – ocenění „za rozvoj spolupráce obce se skanzenem a železničním museem“

Složení hodnotitelské komise:
Václav Tyl (předseda komise, starosta obce Vědomice, vítěz Vesnice roku 2007 v Ústeckém kraji)
Karel Kopecký (místopředseda komise, starosta obce Horní Podluží, vítěz Vesnice roku 2008 v Ústeckém kraji)
Ing.Ivana Větrovcová (Ministerstvo životního prostředí ČR, Spol. pro zahr. a krajin. tvorbu)
Mgr. Ladislav Zoubek (Svaz knihovníků a informačních pracovníků, Měst. knihovna Děčín)
Karina Strnadová (Krajský úřad Ústeckého kraje, odbor kultury)
Ing. Oldřich Beneš (Ministerstvo zemědělství ČR, AZV Ústí nad Labem)
Alena Knobová (Svaz měst a obcí ČR)
Mgr. Jiří Bureš (Ministerstvo kultury ČR, Národní památkový ústav, Ústí nad Labem),
Ing. Lenka Kynčilová (Ministerstvo pro místní rozvoj ČR)
Ing. Josef Svoboda (Krajský úřad Ústeckého kraje, odbor regionálního rozvoje)

Vystoupení místních zpěvaček
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Kultura
Vážení spoluobčané, předkládáme Vám přehled kulturních akcí na rok 2009. Některé mají v naší obci již 
dlouholetou tradici, jiné patří mezi záležitosti zcela nové.

1. Vítání občánků
2. Jazykové kurzy anglického jazyka pro začátečníky a pokročilé
3. Zprostředkování nákupu sazenic muškátů – objednávky do konce února
4. Posezení s občany důchodového věku
5. Večer pro ženy
6. Večer pro muže – měsíc únor, březen
7. Pouť – 15. 8. a 16. 8. 2009
8. Přehlídka COUNTRY skupin – 6. 6. 2009 – fi nanční spoluúčast
9. Přehlídky dechových kapel – 20. 6. 2009
10. „V žáru letní noci“ – velké překvapení v červenci
11. Kulturní vystoupení pražských i mimopražských umělců – 14. 2. 2009
12. Módní přehlídka
13. Sjezd řeky Ohře na raft u i kanoi
14. Navázání kontaktu s partnerskou obcí v Německu
15. Přednášky
16. Posezení s harmonikou
17. Country posezení – 20. 2. 2009
18. Posvícenská zábava
19. Rozsvěcení vánočního stromku – prosinec
20. Zpívání na schodech – prosinec
21. Ples OÚ
22. Zájezd do divadel v Mostě - Paní ministrová
23. Zájezd do divadla v Praze –Vinohrady – Brouk v hlavě
24. Zájezd Zahrada Čech – Litoměřice 2×
25. Soutěž „Poznej svého souseda“

Pavel Bobek
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Velké červencové překvapení mělo název: „V žáru letní noci“ V prostoru za restaurací U Rybníčka se 
měla ozývat španělská hudba a písně. Opálená těla se měla vlnit v rytmu těchto podmanivých tónů. Před-
stava byla pěkná, ale počasí nám opravdu nepřálo a španělské rytmy se nám nepozorovaně proměnily 
v české lidovky, které zahrála kapela pana Baranijaka. Situaci zachránili „španělští tanečníci a tanečnice“. 
V kostýmech a v doprovodu typické španělské muziky tak naši tanečníci opravdu vypadali. Během čtyř 
zkoušek zvládli choreografi i a tančili úžasně. Oprávněně sklidili ohromný potlesk. Na parketu se sešly tři 
generace rodiny Františka Rezka. Tančila Jana Rezková, František Rezek mladší, František Rezek nejmlad-
ší a Karlička Izavčuková. Obdiv a poděkování patří paní Springsové, Žanetce Lískovcové, paní Růžence 
Smažíkové, Evičce Fišerové, Šárce Fišerové, Josefu Čížkovskému ml. a panu Heřmanovi ml. Myslím, že se 
nám společnými silami podařilo alespoň trošku vytvořit iluzi ohnivého Španělska.

Můj obdiv mají i ženy, které zpívaly na schodech kostela, a nyní opět nacvičují pod vedením pana Kin-
ského, neboť zpíváním na schodech se sbor neodmlčel, ale vystoupil dne 17. 4. 2009 v kinosále Jirkov jako 
host výše jmenovaného. Prosíme ženy i dívky, které rády zpívají, nechť posílí pěvecký sbor ve Březně. 
Chybí zpěvačky. Název souboru již máme – SILENTIUM 24. Proč tento název? Silentium latinsky zna-
mená TICHO. Na každé zkoušce musel pan Kinský neustále mluvící ženy napomínat. A proč 24? To je 
počet schodů, které vedou k našemu kostelu. Nácvik vánočních koled začíná na podzim. Očekáváme 
i muže, kteří by chtěli svými hlasy obohatit vánoční zpívání.

Vyhlásili jsme soutěž „O nejlepší rozkvetlý balkón, okno, předzahrádku“

Začátkem měsíce srpna proběhne vyhodnocení soutěže.

Vrcholem kulturních akcí v naší obci je pouť. Srdečně Vás zveme a těšíme se na společně prožitý víkend. 
Oslavy začnou již v pátek 14. 8. 09 v 19.00 v kostele. Zde zazpívá náš sbor –Silentium 24. Ženy pilně nacvi-
čují. V pátek a v sobotu ve večerních hodinách můžete v ulicích potkat i ponocného. Program je bohatý 
a věřím, že si z pestré nabídky vyberete. Z  kulturních akcí jsem vybrala jen ty nové a novější, o ostatních 
Vás budeme informovat v dalších číslech. Těším se na setkání a spolupráci s Vámi.

Zdeňka Buzková

Schovanky
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Odpadové hospodářství a údržba zeleně v obci
Zde jen několik poznámek:

Při třídění do žlutých pytlů dochází k tomu, že mnozí z vás dávají do těchto pytlů cokoliv v domnění, že 
si tak pomohou třeba k ocenění za třídění. Opak je pravdou. Za toto nesprávné třídění nám všem pak 
třídírna strhne množství vytříděného odpadu. Ve druhém čtvrtletí to bylo 40 %. Přeloženo – vytřídíme 
do pytlů, obec odveze od domů, předá na třídírnu a tam nám strhnou hmotnost za věci, které tam nemají 
co dělat (tácky se zbytky masa, se kterým již hýbou červi, papír a mnoho dalšího).

Při dalších svozech již naši pracovníci nebudou takto špatně vytříděné pytle odvážet do třídírny, ale 
umístí je do komunálního odpadu a Vás upozorní na to, co děláte špatně.

Poslední dobou se rozmáhá to, že připravujete na svozové pondělí i pytle se zelenou hmotou (tráva, ple-
vele a pod.). Tyto pytle rádi odvezeme starším lidem a těm, kteří nemají dopravní prostředek. Ale myslím 
si, že mnozí z vás má možnost tuto hmotu kompostovat a nebo ji odvézt za nádraží sám.

Mnohým majitelům domů a zahrad přečnívají větve ovocných, ale i neovocných stromů nad obecní 
chodníky. Prosím tyto vlastníky, aby si napadané ovoce a šišky či suché jehličí uklízeli. My se nedostane 
na všechna místa tak často, a proto i tato žádost.

ZELEŇ

Dnes již vidíte první ozeleňování obce v rámci náhradní výsadby od SD. Jsou to výsadby za pokácené 
stromy v předpolí dobývacího prostoru.

Děkuji zde všem, kdo se starají o příjemné prostředí v naší obci. Ať je to sekání obecních pozemků 
před svojí nemovitostí a nebo dalším úklidem.

Škola
V tomto čísle zpravodaje bude o škole velice významná informace:

Dne 31. 7. 2009 skončil na vlastní žádost ve funkci ředitele Základní školy a Mateřské školy Březno 
PaedDr. Josef Čermák.

Děkujeme mu všichni za to, co za 19 let ve funkci ředitele pro tuto školu a obec udělal.

Od 1. 8. 2009 byl radou obce jmenován nový ředitel Základní školy a Mateřské školy Březno 
Mgr.  Michal Vlach. Byl vybrán ve výběrovém řízení, do kterého se přihlásilo 6 uchazečů.

Novému řediteli přejeme do budoucna hodně úspěchů.
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Sdružení rodičů a přátel dětí a školy
Milí občané,

naposledy jsme se na stránkách „B“ magazínu setkali na podzim, kdy jsme se loučili pozváním na lampió-
nový průvod a mikulášskou nadílku. Lampiónový průvod se obešel bez komplikací, děti se s rodiči prošly 
večerním Březnem a nakonec si zatančily na sále, kde proběhla již tradiční polampiónová diskotéka.
Mikulášská nadílka je jedna z těch akcí, na kterých nám obzvláště záleží, aby se povedla. Ba-
líčky pro děti byly bohaté, myslím, že nikdo nemohl mít pocit, že by ho Mikuláš s Andělem 
řádně neodměnili za statečnost. Čerti (nemohu psát čertíci, protože letos to byli opravdo-
vá čertiska) byli úžasní. Některé děti se bohužel bály opravdu hodně, ale čertů se musíme 
zastat, nikoho zbytečně nestrašili, naopak chovali se v rámci svých čertích možností slušně. K tanci 
dětem zahrál a zazpíval pan Karel Karger z Chomutova. Jeho vystoupení bylo pěkné (i když občas 
ztratil hlásek nebo notku), hrál a zpíval dětem písničky, které znají opravdu všichni, takže kdo se ba-
vit chtěl, bavil se. Jen diskotéka pro druhý stupeň nám bohužel nevyšla, ale technika je zrádná věc.
Chtěli bychom touto cestou moc poděkovat paní Evě Davídkové, paní Miroslavě Krajcové, Karlu Aschen-
brennerovi a panu Františku Polkovi ml., kteří ač nejsou členy SRPDŠ, hodně nám s Mikulášskou po-
mohli. Mikulášská nadílka byla poslední akcí SRPDŠ v roce 2008.

Naproti tomu první akcí letošního roku byl, jako již obvykle, ples, v pořadí již 13. Konal se v pátek 
13. února. Proto byl sál vyzdoben černými kočkami, slony, kominíky a čtyřlístky. Kromě toho byl pyža-
mový. Počet návštěvníků plesu nebudeme ani zveřejňovat, byl bohužel až žalostný. Ostatně ti, kdo byli 
přítomni, ať už v pyžamu nebo v klasickém společenském oblečení, ví, o čem píšu. Dodnes nevíme, jestli 
to bylo tím, že lidi sklátila chřipka, nebo že na našem plese nebyla přítomna žádná celebrita, anebo právě 
ta pyžama. Také bylo poznat, že těch neplatících účastníků oproti předcházejícím ročníkům značně ubylo 
(a to jsme opravdu rádi – děkujeme). Mělo to však i svou kladnou stránku, nebyly fronty u baru a ni na 
WC a na parketu mohl každý vymýšlet taneční kreace jaké si jen přál. Místa bylo dost a dost. V každém 
případě bychom raději nějakou tu frontu, než tak malou účast. Musíme se ale pochválit, ples se vydařil, 
tombola byla opravdu bohatá a hudba neměla chybu. Vám všem, kteří jste se nestyděli a přišli jste na py-
žamový ples v pyžamu, děkuji. A samozřejmě děkuji i vám, kteří jste v pyžamu nepřišli (třeba spíte nazí). 
Proto Vás už nyní zvu na ples příští. Nemáme na to, abychom pro vás pozvali známé osobnosti, musíme si 
vystačit s vlastními kádry, ale pořád je naším zájmem to, abyste se dobře pobavili a zatančili si a my jsme 
díky tomu získali co nejvíce prostředků na další akce pro děti.

Jako vždy nemůžeme opomenout poděkovat všem sponzorům, kteří nám díky svým darům pomáhají za-
jistit bohatou tombolu a pozvat profesionální hudebníky jako je mostecká skupina Sortiment. Obzvlá ště 
děkujeme Obecnímu úřadu, díky kterému nebyl letošní výdělek z plesu úplně žalostný. Snad je to tím, že 
to byl ples třináctý, proto budeme věřit, že příští rok budeme spokojenější. 18. dubna 2009 jsme uspořá-
dali diskotéku pro lidi od 16 do 116 let. Není vůbec jednoduché sehnat muzikanta, který by byl ochoten 
hrát za slušný peníz hudbu, jež bychom si povětšinou všichni přáli. Nemáme nic proti moderní muzice, 
ale bohužel poslední dobou už je hudba tak moderní, že i my moderní ženy ze SRPDŠ máme problém si 
na ni zatančit, natož se u toho ještě pobavit. Nakonec jsme přeci jen sehnali hudebníka, který byl ochoten 
hrát všechno, co se líbilo před 20 lety i to, co se líbí dnes. Dne 30. dubna jsme připravili slet čarodějnic. 
Dívky oprášily košťata a slétly se k rybníčku.

Dětský den byl letos opět ve spolupráci s Obecním úřadem 6. června 2009 a zahajoval festival Březno 
OuKej.

Tím bychom měli vyčerpaný program na první polovinu roku, co bude v té druhé, ukáže čas.

Přejeme Vám krásné léto a kéž Vás provází jen zdraví, ať se nám pak lépe baví…

Vaše členky a člen SRPDŠ
(seznam najdete na www.zsmsbrezno.cz)
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Pátek
kostel sv. Petra a Pavla

19.00 Zahájení pouťových slavností ženským 
pěveckým sborem z Března u Chomutova 
„Silentium 24“ pod vedením hudební 
skupiny Zlej sen

Sobota
obecní park

10.00 Musica „Holba“ / uvítání starostou ob-
ce / čestná salva vojenské gardy

11.00 Historický šerm – Equites

11.30 Drezura medvědů / ukázka výcviku psů

12.00 Kejklíř

12.20 Hudební skupina Country 5

12.30 MS ovládání biče

13.00 Barokní vojenská garda

13.30 Historické tance

14.00 Historický šerm – Equites

14.30 Kouzelník

15.00 Musica „Holba“

15.30 Fakír s hadem

16.00 Historické tance

16.30 Historický šerm – Equites

17.00 Barokní vojenská garda

17.30 Hudební skupina Country 5

Sobota
restaurace U Rybníčka

20.00 SRPDŠ pořádá pouťovou zábavu, 
kterou bude provázet hudební 
skupina Kabanos

Sobota
jeviště za restaurací

11.15 Musica „Holba“

11.45 Historický šerm – Equites

12.00 Fakír s hadem

12.30 Hudební skupina Oulet

13.00 Kouzelník

13.30 Musica „Holba“

14.00 Historické tance

14.30 Barokní vojenská garda

15.00 Drezura medvědů / hudební skupina 
Oulet

15.30 Historický šerm – Equites

16.00 Musica „Holba“

16.30 MS ovládání biče

17.00 Musica „Holba“

17.15 Kejklíř

17.30 Hudební skupina Oulet

20.00 Historicko rockový koncert Qvanti Minoris

22.05 Zakončení historickou ohňovou show

Tradiční Březenská pouť – 15. – 16. 8. 2009
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Sobota
hřiště TJ Sokol Březno

13.00 Žáci TJ Sokol Březno

14.00 Zápas starých gard
Dukla Praha vs. TJ Sokol Březno
(přijede Ladislav Vízek, Petr Rada a další)

16.30 Přátelské utkání TJ Sokol Březno

Dále se po oba dva dny můžete těšit na:

• hasiče, kteří připraví atrakci vodní pěny
vždy v 15.00 v prostoru za restaurací

• slavnostní průvody obcí se začátkem 
v 9.30

• velké pouťové tržiště otevřené od 10.00 
do 19.00

• moře kolotočů, zábavných her a soutěží 
pro děti

• stánky s občerstvením, klidné posezení 
s výhledem na atrakce a prostor si zatan-
covat na hudbu vystupujících skupin

Neděle
obecní park

10.00 Musica „Canora“ / uvítání starostou 
obce / čestná salva vojenské gardy

11.00 Historický šerm – Equites

11.30 Ukázka sokolnictví / ukázka výcviku psů

12.00 Kejklíř

12.20 Hudební skupina Country 5

12.30 MS ovládání biče

13.00 Barokní vojenská garda

13.30 Historické tance

14.00 Historický šerm – Equites

14.30 Kouzelník

15.00 Musica „Canora“

15.30 Fakír s hadem

16.00 Historické tance

16.30 Historický šerm – Equites

17.00 Barokní vojenská garda

17.30 Hudební skupina Country 5

Neděle
jeviště za restaurací

11.15 Musica „Canora“

11.45 Historický šerm – Equites

12.00 Fakír s hadem

12.30 Hudební skupina Oulet

13.00 Kouzelník

13.30 Musica „Canora“

14.00 Historické tance

14.30 Barokní vojenská garda

15.00 Ukázka sokolnictví / hudební skupina 
Oulet

15.30 Historický šerm – Equites

16.00 Musica „Canora“

16.30 MS ovládání biče

17.00 Musica „Canora“

17.15 Kejklíř

17.30 Hudební skupina Oulet
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Počasí a podnebí v Březně zaznamenané v kronice
Počasí v Březně jak je zaznamenal v kronice pan řídící učitel Ulč a další kronikáři.

Podnebí je v Březně mírné a převládají severozápadní a jižní větry. Nejteplejšími místy našeho okolí jsou 
záhyby řeky Ohře mezi Strannou a Čermníky. (Dnes je toto místo zatopeno Nechranickou přehradou). 
Roční teplota se pohybuje mezi +22 – 30 ° C. Průměrná roční teplota je +8 ° C. Počet mrazivých dnů v roce 
bývá až 77. Dešťů mnoho není, protože v blízkém okolí nejsou žádné lesy. Průměr vodních srážek činí 
v roce 500 mm na m2.

Sucha: Kronika Března zaznamenává, že v roce 1842 bylo od června až do začátku podzimu velké sucho, pro-
tože vůbec nepršelo. Všechny potoky a prameny se tak vysušily, že ani nejstarší lidé toho nepamatovali. Později 
se podobná sucha opakovala v r. 1865, 1893, 1904, 1921, 1934 a 1935. V posledních letech byl nedostatek vody. 
Potok vyschl. Výtok městského vodovodu byl přes den uzavřen, voda byla vydávána jen večer za přítomnosti 
městského strážníka podle počtu hlav v rodině. Vodu pro dobytek dováželi rolníci až z řeky Ohře. Asi 3 ho-
diny na jihozápad od Března teče řeka Ohře. U Čermníků vlévá se do Ohře potok Lužice, který přitéká od 
Čachovic. Březnem protéká potok Hutná, který vzniká ze tří pramenů. Malý spád potoka je příčinou častých 
povodní, které z jara způsobují škody. Podle záznamů rozvodňuje se pravidelně po 10 letech měrou neobyčej-
nou. (Čermníky byly zatopeny přehradou, Čachovice zasypány při otevření povrchového lomu Libouš, potok 
Hutná už neteče z Krušných hor – byl přerušen těžbou v povrchovém dolu a voda se do něj čerpá ze šachty).

Pramenitá voda: Přitéká ze Studničního vrchu, je vedena asi 430m dlouhým potrubím do městské vodní 
nádrže bývalého to pivovaru, která má jeden výtok, z něhož se zásobuje celé Březno. Obyvatelé si odná-
šejí pitnou vodu denně v putnách na zádech, nebo ji odvážejí v sudech. Vodu pro dobytek berou sedláci 
z potoka.

Kyselka: Pod železničním náspem po pravé straně silnice do Brán je malá studánka, kde vyvěrá Kyselka. 
Za starých dob ji lidé vozili v sudech. V letech 1870 – 1871 se pramen ztratil, jelikož byly v blízkosti doly 
– Pankrác, Anna a Sírius.

Mlýn (již neexistuje): Asi 500 m na západ od Března je starý mlýn, jehož počátek spadá do nejstarších 
dob. Roku 1551 jej daroval Jan Körner pán z Velké Krbice a Března obci březenské.

Sucha po 2. světové válce: V létě 1947 nastalo katastrofální sucho Voda pro dobytek musela být opět dovážena 
z řeky Ohře. Pitná voda stěží stačila pro obyvatelstvo. Jak bylo v létě sucho, tak následovala krutá zima.

1964 – V létě bylo opět velké sucho, ale jen v Podkrušnohorské oblasti. Zapršelo o Velikonocích a potom 
až koncem srpna.

1973 – Zima byla neobyčejně mírná s minimálním množstvím srážek. Koncem února silný vítr místo 
sněhu vál vysušenou ornicí a působil značné škody na ozimech a právě zasetých jařinách. Celé léto bylo 
suché a velmi teplé. Od konce července až do září bylo koryto potoka Hutná úplně vyschlé.

1976 – Zima v měsíci lednu byla poměrně mírná takřka beze sněhu. Ale ve dnech 2. a 3. ledna se přehnala 
nad územím Severočeského kraje obrovská vichřice, která způsobila značné škody na majetku. V únoru 
a březnu pršelo málo a koncem dubna bylo obrovské sucho (teplota až 30 ° C). V květnu foukaly vysušující 
východní větry. Po dlouhé době zapršelo až 2. a 3. června a pak až koncem srpna. Nebývalé sucho postihlo 
tohoto roku celou střední a západní Evropu.

Příspěvek do časopisu zakončím popisem počasí v loňském roce, tak jak jsem ho po celý rok zaznamenával.

Leden – na počátku roku nebyla vůbec žádná zima. 1. ledna jsem naměřil -4,1 ° C, dne 20. 1. teploměr ukázal 
9,8 ° C. Dne 6. a 7. 1. napršelo ve formě sněhu s deštěm 17 mm, v době od 17. do 29. 1. pršelo častěji, ale málo. 
Celkem za leden 37 mm srážek. Dne 27. 1. se přehnala přes obec silná vichřice, 28. 1. už svítilo slunce a na 
balkoně se objevily první mouchy. Dne 29. 1. jsem objevil na tuto roční dobu neobvyklý úkaz – po silnici lezly 
žížaly.
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Únor – Teplé počasí pokračovalo, ale pršelo velmi málo. Za celý měsíc jen 6 mm. Největší mráz byl jen 
1 den a to 17. 2. 5,6 ° C. Nejtepleji bylo 27. 2. Ráno v 6 hodin bylo 10,5 ° C.

Březen – Tento měsíc začal velmi dramaticky. 1. 3. se krajem přehnala silná bouře (Ema) síly orkánu. 
V celé republice napáchala značné škody. Dne 1. a 2. března spadlo 11 mm srážek, pak už pršelo méně 
18.3. se ochladilo a asi 3 dny padal sníh, který však dlouho nevydržel. Nejnižší teplota byla ráno 19. 3. 
1,3 ° C, nejtepleji bylo 1. 3. 8,8 ° C. Za měsíc březen napršelo 44 mm srážek.

Duben – bývá v naší oblasti v posledních letech poměrně suchý, letos byly srážky vydatnější a pršelo 
poměrně často. Nejvíce napršelo 22. 4. 9 mm.Během měsíce ani jednou nemrzlo, nejvyšší teplotu jsem 
naměřil v 6 hodin ráno 30. 4. a to 10,7 ° C. Dne 12. 4. byla v noci bouřka a 15. 4. asi v 19 hodin opět hřmělo 
a spadlo asi 5 mm srážek. Celkově za duben napršelo 54 mm.

Květen – byl teplotně nadnormální, srážkově podnormální. 2. a 6. 5. byla opět bouřka (13 mm), v době od 
14. 5. do 21. 5. pršelo téměř každý den, ale málo. Ke konci měsíce se oteplilo a vůbec nepršelo. Dne 31. 5. 
jsem ráno naměřil teplotu 17,2 ° C, v 15 hodin bylo 33 ° C ve stínu. Za celý měsíc byl úhrn srážek 50 mm. 
Pankrác, Servác a Bonifác se vůbec nedostavili.

Červen – oteplování pokračovalo, na začátku měsíce pršelo jen 4. a 5. 6. 12 mm, 8. 6. na Medarda jen 
1 mm, 15. a 16. 6. kolem 10 mm. Dne 22. 6. jsem naměřil ve stínu 32 ° C. Dne 25. 6. přišla silná bouře a při 
ní spadlo 14 mm. Ke konci měsíce se už projevoval srážkový defi cit, dne 29. a 30. 6. jsem zaznamenal prv-
ní tropické noci (v 6 hodin ráno teplota přes 20 ° C). Za celý měsíc byl úhrn srážek 47 mm.

Červenec – velké sucho pokračovalo i na začátku měsíce, tráva zežloutla a na mnoha místech už byla roz-
praskaná zem. Nezachránil to ani déšť dne 4.7. 15 mm. V polovině měsíce denní teploty poněkud klesly, 
ale od 26. 7. bylo zase velké horko. Lidové pořekadlo ,,Svatá Anna, chladna zrána“ nefungovalo. Dne 26. 7. 
bylo ráno 18,8 ° C a 15.30 hodin 32 ° C. V červenci bylo 8 tropických nocí a 8 – 9 dní kdy odpolední teplota 
přesáhla 30 ° C. Úhrn srážek za červenec činil jen 45,5 mm.

Srpen – byl již o něco chladnější a spadlo také více srážek. Ráno se teplota pohybovala mezi 16 – 19 ° C, 
tropické noci byly jen 3 a to 4., 12., 15. 8. Přes 30 ° C v odpoledních hodinách stoupla jen asi 3×. Dne 8. 8. 
byla velká bouřka, během krátké doby spadlo 23 mm. Vegetace se trochu vzpamatovala, protože vydatně 
zapršelo ještě 15., 16. a 23. 8., pak bylo až do září opět sucho. Srážky za srpen 66 mm.

Září – tento měsíc byl teplotně normální, srážkově podnormální. Dne 4. 9. se zvedl obrovský vítr a z ne-
dalekého povrchového dolu se přes Březno přehnal velký mrak černého prachu. Prach vnikal do očí 
a skřípal mezi zuby. K tomuto nedobrému jevu již zde došlo několikrát a stává se to, když fouká silný vítr 
bez deště. V září v naší oblasti nikdy mnoho neprší, srážky jsem zaznamenal až v době od 21. do 24. 9. 
Za měsíc napršelo 37 mm. Poslední dekáda měsíce byla velmi chladná.

Říjen – i začátek tohoto měsíce byl suchý, zemědělci alespoň mohli bez velkých ztrát sklízet kukuřici 
a slunečnice. Teplota byla v mezích normálu, začátkem měsíce ráno bylo kolem 10 ° C, koncem října zase 
5 – 7 ° C. Ke konci měsíce hodně pršelo, v době od 27. do 30. 10. 44 mm srážek, za celý měsíc 59 mm.

Listopad – byl na srážky chudý, teploty začátkem měsíce se ráno pohybovaly kolem 6 – 8 ° C, ke konci mě-
síce kolem 3 ° C. Během listopadu nepřišly žádné velké mrazy, dne 17.11. spadlo 10 mm srážek, v ostatních 
dnech byly srážky zanedbatelné. Za listopad spadlo jen 18 mm.

Prosinec – byl teplotně nadnormální, až do 25. 12. se ráno teploty pohybovaly od 2 ° C do 5 ° C, odpoled-
ne o něco málo vyšší. První mrazy jsem zaznamenal až ve dnech 29., 30. a 31. 12. Vydatněji zapršelo jen 
11. 12. a 18. 12., sníh nenapadl téměř vůbec, jen malý poprašek, který dlouho nevydržel. Za prosinec úhrn 
srážek 34 mm.

V roce 2008 za celý rok napršelo v Březně podle mých měření 497 mm. Je to o něco více než činí dlouho-
dobý průměr a o 200 – 300 mm méně než třeba na Českomoravské vysočině.
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Zpráva o činnosti TJ Sokol Březno
Vážení sportovní fanoušci, rád bych vás seznámil s činností našeho fotbalového klubu. Na úvod vám chci 
sdělit, že náš klub pracuje pod novým vedením, které 28. 2. 2009 schválila Valná hromada. Nový výbor 
pracuje ve složení, předseda – Kříž Karel, místopředseda – Bodnarik Josef, hospodář – Rezek František 
ml., sekretář – Rezek František st., členové výboru jsou Nový Pavel, Čížkovský Pavel, Částka Ondřej. 
Tímto bych rád poděkoval panu Burešovi, který několik let pracoval pro fotbal ve Březně a staral se 
o hospodaření klubu. Náš klub vstoupil do jarní části sezóny 2008/2009 se třemi mužstvy – s mužstvem 
žáků (starší přípravka), dorostu a mužů. Nebyla to vůbec špatná sezóna a mohli jsme vidět několik pěk-
ných utkání. Naši žáci skončili na 4. místě, to samé se podařilo i dorostu a naše „A“ mužstvo se zachránilo 
po nevydařené podzimní části, kdy byli naši muži na předposledním místě a hrozil sestup do nižší třídy. 
Mužstvo se semklo a skončilo celkově na 10. místě. Do další sezóny jsme přihlásili mužstvo žáků. Ti bu-
dou hrát okresní soutěž mladších žáků.

Dále pár věcí k areálu a jeho okolí. Hřiště není uzamykatelné, a proto sem může kdokoli. Nevadí nám, že 
zde jsou mladí hráči a kopou do balónu – to je jenom dobře. Ale jsou zde také občané, kteří sem nechodí 
za sportem, ale z obyčejného vandalství. Máme poničené „střídačky“, lavičky a samotné kabiny. Proto 
žádám, aby tito lidé na hřiště nechodili.

Několik vět k budoucnosti areálu. Plánuje se výstavba nového hřiště se zavlažováním, oplocení areálu, 
rekonstrukce záchodů v kabinách. Touto cestou bych chtěl poděkovat všem, kteří nás v této práci podpo-
rují, ale hlavně naší obci, která je hlavním sponzorem našeho klubu.

TJ Sokol dále plánuje v termínu tradiční Březenské pouťi přátelský zápas mezi naší starou gardou a gar-
dou Dukly Praha. Doufám, že se vše podaří zorganizovat a vydaří se nám i počasí. O této akci, ale i vše 
o klubu se můžete dozvědět na našich webových stránkách http://sokolbrezno.wgz.cz.

Klub TJ Sokol Březno děkuje všem fandům, p. starostovi, sponzorům a všem, kteří se zajímají o tento 
nejpopulárnější sport.

Přijďte nás podpořit

Kříž Karel

Zpráva o činnosti dorostu
Tým dorostu skončil na pěkném čtvrtém místě. Po celé jaro se potýkal opět s nedostatkem hráčů, ale žád-
né utkání naštěstí nemusel odehrát v počtu menším než je předepsaný. Navíc již tradičně se někteří hráči 
prosadili do sestavy „A“ mužstva, kde byli platnými členy. Nejlepším střelcem byl David Heřman, který 
jen během roku nastřílel 15 branek. Zároveň se stal nejlepším střelcem „A“ mužstva. Zdatně mu sekun-
dovali Šrámek Daniel, Ryjant Pavel a Čížkovský Josef. V posledním utkání, které jsme sehráli v domácím 
prostředí proti týmu z Vroutku, jsme dokázali zvítězit a tím jsme úspěšně zakončili vydařenou sezónu.

Sestava: Brodníček Tomáš, Herna Michal, Holeček Petr, Hrubý Jakub, Hrubý Michal, Koutský Martin, 
Lehečka Lukáš, Němeček Karel, Ryjant Pavel, Šrámek Daniel, Urban David, Čížkovský Josef, Heřman 
David, Balák Lukáš, Košut Martin

Trenéři: Částka Ondřej, Kočan Jakub.
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Zpráva o činnosti žáků.
Zimní přípravu jsme zahájili v lednu 2009 v místní tělocvičně a součástí bylo přátelské utkání, které se uskuteč-
nilo 4. 3. 2009. Zde jsme porazili mužstvo Sokol Údlice vysoko 9:3 a dne 7.  3.  2009 následoval turnaj „O pohár TJ 
Sokol Březno“ v sálové kopané, který jsme pořádali. Tohoto turnaje ze zúčastnila 4 mužstva: domácí Sokol Březno, 
Sokol Údlice, FC Spořice a FC Chomutov. Naše mladé naděje zde bojovaly s velkým nasazením a podařilo se jim 
v tomto turnaji porazit všechna zúčastněná mužstva a získat 1. místo. Nejlepším střelcem turnaje byl s 8 brankami 
vyhlášen domácí hráč Štěpán Hlavatý. Zásluhu však má na tomto pěkném umístění celé mužstvo. Tímto turna-
jem jsme přípravu v tělocvičně ukončili a tréninky probíhaly 2× týdně na místním fotbalovém hřišti. Na jaře se 
naše základna hráčů zvětšila a na tréninky nám chodilo i 20 hráčů a to je pro náš klub jenom dobře.Při dnešních 
podmínkách, kdy děti sedí u počítačů a nechtějí sportovat, je přes dvacet dětí na naši obec velice slušné číslo. Naše 
naděje v okresní soutěži starších přípravek skončily na pěkném 4. místě. Do další sezóny jsme přihlásili do okresní 
soutěže mladší žáky. V létě pojedeme na soustředění do Hradce u Kadaně. Děkujeme všem, kteří nás podporují.

Sestava: Hlavatý, Virág, Zícha, Kudláček, Ryjant, Štourač, Soukup, Pavlásek, Vlček, Pliska, Smetana, Daví-
dek, Šarközi L., Šarközi J., Doležalová, Suchomel, Bartúňek.

Trenéři: Kříž Karel, Hlavatý Roman, Pliska Petr.

Muži
1.8. H. Jiřetín 26 18 4 4 55:24:00 58 -19
2.8. Louny 26 16 6 4 66:23:00 54 -15
3.8. Spořice 26 17 2 7 56:34:00 53 -14
4.8. Dobroměřice 26 14 8 4 70:39:00 50 -11
5.8. Duchcov 26 13 3 10 55:47:00 42 -3
6.8. Ledvice 26 11 6 9 52:36:00 39 0
7.8. L. Chomutov B 26 10 8 8 41:38:00 38 1
8.8. SK Kopisty 26 9 7 10 61:53:00 34 5
9.8. Postoloprty 26 8 9 9 43:39:00 33 6

10.8. Březno 26 8 8 10 43:32:00 32 7
11.8. Ervěnice 26 8 4 14 38:02:00 28 11
12.8. Domoušice 26 5 7 14 40:03:00 22 17
13.8. Tuchořice 26 5 2 19 30:05:00 17 22
14.8. Sn. Jirkov 26 2 2 22 26:57:00 8 31

Dorost
1.8. Kryry 26 24 2 0 122:15:00 74 -35
2.8. Podbořany 26 23 0 3 152:32:00 69 -30
3.8. Klášterec 26 18 2 6 100:38:00 56 -17
4.8. Březno 26 15 3 8 73:09:00 48 -9
5.8. B. Březenecká 26 13 3 10 76:50:00 42 -3
6.8. Žatec B 26 13 1 12 89:08:00 40 -1
7.8. Černčice 26 11 5 10 80:01:00 38 1
8.8. Kyjice 26 9 7 10 53:56:00 34 5
9.8. Spořice 26 8 3 15 62:59:00 27 12

10.8. Vroutek 26 8 2 16 59:08:00 26 13
11.8. Tuchořice 26 7 5 14 47:10:00 26 13
12.8. Vrbno 26 6 2 18 41:29:00 20 19
13.8. Kovářská 26 5 2 19 53:21:00 17 22
14.8. Lenešice 26 3 1 22 26:26:00 10 29

Žáci
1.8. Loko 14 14 0 0 122:12:00 42 -24
2.8. Klášterec 15 12 1 2 74:20:00 37 -16
3.8. Ervěnice 15 10 1 4 91:37:00 31 -7
4.8. Březno 15 7 2 6 59:57:00 23 1
5.8. FC Chomutov 15 7 1 7 38:56:00 22 2
6.8. Údlice 16 5 0 11 23:05:00 15 9
7.8. Kovářská 15 3 2 10 25:53:00 11 13
8.8. Sn Jirkov 14 3 2 9 37:18:00 11 10



18

Hasiči Březno
Sbor dobrovolných hasičů v Březně provedl několik výjezdů k požárům. Jednalo se vesměs o zahoření 
skládek způsobené neopatrností jejich obsluhy. Byla to fi rma Silnice Žatec a soukromý zemědělec, který 
neohlásil spalování nepotřebné slámy. Zasahovaly hasičské sbory z Chomutova, Jirkova a Března. Jeden 
požár byl zřejmě založen úmyslně, a to buňka Kynologického klubu u nádraží v Březně. Zda je to práce 
bezdomovců nebo zlodějů, šetří PČR.

SDH Březno připravil ve spolupráci s SDH Jirkov ukázky techniky a různé soutěžní discipliny u příleži-
tosti MDD v obci Nezabylice. Největší úspěch měla pěna vyrobená naším strojem, který byl zapůjčen tak-
též na Bambiriadu do Chomutova. Kolektiv mladých hasičů, který je bohužel momentálně mimo činnost, 
se umístil ve hře „Plamen“ na šestém místě.

Starosta SDH Březno
Jan Procházka

Jubilanti
Leden: Buzková Marie (80 let)
Únor: Bouda Bohuslav (70 let), Hájková Emilie (70 let)
Březen: Škavo Mladen (75 let), Šárišská Božena (75 let)
Duben: Sloup Václav (75 let), Bidmonová Jiřina (75 let), Částková Kristína (70 let)
Květen: Nedbálek Alexandr (75 let), Virt František (75 let), Korel František (80 let)
Červen: Singer Valter (70 let), Hrušíková Jana (75 let)

Buřičovi
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Zlaté svatby
25.4.2009 oslavili krásné životní jubileum, a to 50 let společného života manželé Buřičovi.
25.7.2009 oslavili zlatou svatbu manželé Čertíkovi.
Oběma manželským párům přejeme vše nejlepší a hlavně zdraví do dalších let.

Mše
Dne 25.4.2009 proběhla v barokním kostele svatého Petra a Pavla mše. Po mnoha letech (údajně poslední 
mše proběhla v roce 1992), jsme mohli tuto významnou památku opět navštívit. Ten, kdo přišel, nelitoval, 
neboť měl možnost zhlédnout zrekonstruované vnitřní prostory. 

Kostel bude opět otevřen:
14. 8. 2009 večer od 19.00hod.
15. – 16. 8. 2009 od 9.00 do 19.00 hod.

Čertíkovi
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Zelená úsporám
Ministerstvo životního prostředí vyhlásilo program zaměřený na úspory energie a obnovitelné zdroje 
energie v rodinných a bytových domech.

Co to pro nás znamená?

Zastupitelstvo obce schválilo na svém zasedání 22. 4. 2009 pomoc pro občany s trvalým pobytem v obci 
Březno. Tato pomoc spočívá v tom, že obec umožní prostřednictvím odborné osoby poskytnout veškeré 
informace o programu, včetně poradenské služby, administraci žádosti, až po možnost fi nancování. 

Odbornou osobou v našem případě je paní:
Alena Burešová, Zahradní 372, 431 45 Březno, tel.: 777 041 308
Veškeré informace poskytne paní Burešová zdarma – vynaložené náklady bude hradit obec.

Valenta Zděnek 
starosta

Žhavé léto
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Historie hlubinného dobývání uhlí
Vážení spoluobčané,

chci Vás seznámit s historií hlubinného dobývání uhlí v naší oblasti. Začneme nám nejblíže. Důl Sirius se 
nacházel asi 500 m severně od obce Březno a byl založen fi rmou Lagler z Ústí nad Labem a Severočeským 
těžařstvem. V hloubkách 20 až 40 m pod povrchem byla 250 cm mocná uhelná sloj. Uhlí se na povrch 
netěžilo šachtou, nýbrž pomocí úklonné 450m dlouhé štoly, do níž byla v roce 1921 zabudována lanovka. 
Počáteční rychlý rozmach těžby po několika letech doznal vlivem zhoršující se kvality uhlí stagnaci. Fir-
ma Lagler v roce 1925 prodala důl státu za 2.200.000 Kč. Tento prodej vzbudil velký společenský rozruch 
proto, že se následně ukázalo, že hodnota dolu zdaleka neodpovídá uhrazené ceně. 

Podle analýz před prodejem mělo mít uhlí kvalitu 4000 kcal/kg a 8 % popela. Skutečnost byla 3200kcal/kg 
a 30% popela. Dále se zjistilo, že sloj nabývá strmý úklon a že se zde nalézá až 20m mocná vrstva kuřavky bez 
jejíhož odvodnění by nešlo přistoupit k těžbě, což by bylo velmi nákladné. Proto byl důl v roce 1932 uzavřen. 
Zakladatel dolu – fi rma Lagler a Severočeské uhelné těžařstvo, poslední majitel československý stát, celková 
těžba v tunách 120 000, počet pracovníků 10 – 30, životnost dolu 1920 – 1932. Zděný vstup do dolu ještě exis-
tuje, třídička byla zbořena koncem 70. let minulého stol. Dodnes jsou ještě zbytky uhlí a hlušiny nad bývalým 
smeťákem „na šachtě“. Kdo z mladších občanů neví, důl se nacházel v areálu zahrady ve stráni u Dlugošů. 

Další pokračování v příštím čísle. Materiál byl použit z publikací ročenek Severočeské doly a.s. Chomutov se souhlasem redakční rady.

Karel Hanzlík

Recept na pomazánku:
Menší celer, měkký tvaroh 250 g, malá majonéza nebo bílý jogurt, 1 hlavička česneku (možno i mé-
ně). Celer oloupeme a nastrouháme na jemném struhadle. Česnek oloupeme a prolisujeme. Přidá-
me tvaroh, majonézu nebo jogurt, trochu osolíme a důkladně promícháme. Necháme tak 2 hodiny 
v lednici uležet. Mazat můžeme jak na chleba, rohlík, tak jako pomazánku, na chlebíčky s přízdobou.
Zbylá pomazánka vydrží ve sklenici uzavřená v lednici.

Dobrou chuť přeje Karel Hanzlík
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Provoz Infocentra v Březně a jeho aktivity:

2008

Otevírací doba v infocentru je denně 8.00 – 12.00 a 17.00 – 21.00

Tato otevírací doba v dopoledních hodinách vyhovuje starším občanům a dětem ze Základní a mateřské 
školy v Březně. Občané zavítají do místní knihovny, tak jako děti ze Základní školy v Březně.

V infocentru se nachází také posilovna a v provozu je veřejný Internet. V loňském roce posilovnu navští-
vilo 295 osob, knihovnu 56 osob a veřejný Internet 38 osob.

Od ledna do června zde probíhaly kurzy německého a anglického jazyka. Od září byl kurz německého 
jazyka ukončen pro nedostatek uchazečů, naopak anglický jazyk byl od září rozdělen na začátečníky a po-
kročilé - pro velký zájem o tento jazyk. V lednu nás navštívil pan doktor Roth se svými bylinkami. V úno-
ru pan Mgr. Šístek přišel popovídat o kronice Března a také další jeho posezení s harmonikou bylo vyda-
řené. V březnu ,,měsíci knihy“ proběhla soutěž ,,O knihovnu chomutovského okresu“, do které jsme byli 
vybráni. Proběhla zde prohlídka a focení komisí této soutěže. V dubnu se zde konal prodej objednaných 
muškátů. V květnu se uskutečnila humanitární sbírka pro Diakonii Broumov, při které nesmí naše obec 
a okolní osady chybět. V červnu se připravovala výstava fotografi í pod názvem „Březno včera a dnes“. 
Fotografi e upoutaly návštěvníky, kteří dorazili v srpnu k pouťovému veselí, kde tyto fotografi e byly také 
vystaveny. V období od února do října probíhala výstava zöblitzkých kamenů. S tímto městem naše obec 
navázala přátelskou spolupráci před několika lety. Výstava putovala do měst a obcí, které jsou ve svazku 
s Mikroregionem Nechranicko (Kadaň, Žatec, Chbany, Rokle). V září jsme se podíleli na přípravě ,,Stezky 
odvahy“ a v prosinci turnaj v ,,Piškvorkách“. V říjnu proběhly v infocentru volby do zastupitelstev Ústec-
kého kraje. Od listopadu do prosince pan Kinský ze skupiny ,,Zlej sen“ nacvičoval s březenskými ženami 
pěvecké vystoupení, které mohli občané zhlédnout a poslechnout na rozsvěcení stromku a dne 22. 12. 
bylo ,,Zpívání na schodech“ pod kostelem sv. Petra a Pavla v Březně.

2009

Letos v  únoru jsme navštívili obec Zöblitz, kde pořádali výstavu fauny a fl óry Krušných hor, Českého 
středohoří a Doupovských hor. Tuto výstavu jsme poté měli i v infocentru. V únoru zde proběhlo předání 
daru 15 rodinám za nejlépe tříděný odpad v obci.

Probíhají hodiny zpívání s panem Kinským, protože sbor březenských žen se učí nové písně. Naše ženy 
vystoupily v jirkovském kině dne 18. 4. 2009 v 18.00 hodin se skupinou ,,Zlej sen“ a dne 20. 6. se předsta-
vily na Dechparádě ve Březně. V září je čeká vystoupení ve Výsluní, kam byly pozvány, a v srpnu zazpívají 
březenským občanům v kostele sv. Petra a Pavla. 

Od března opět začal kurz anglického jazyka pro začátečníky a pokročilé.

Od 14. 4. do 30. 4. 2009 proběhla v infocentru opět sbírka pro Diakonii Broumov. Této charitativní čin-
nosti se naše obec vždy zúčastňuje. Sbírka byla ohromná díky občanům Března a okolních osad.

Tímto bych chtěla velice poděkovat všem, kteří se sbírky zúčastnili a pomohli tak dobré věci.

Zveme všechny občany Března a okolí do Infocentra v Březně. Kdykoli nás můžete navštívit a prohléd-
nout si tyto prostory. 

Přeji všem krásné léto a hezkou dovolenou.
Za infocentrum Romana Enzmannová xxxxxx



Koupaliště

Mše v Březeneckém kostele
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